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ChristenUnie              Jaarverslag over het jaar 2022 

Afdeling Tytsjerksteradiel                     
 
 
Algemeen 
Ook in het jaar 2022 hadden we als samenleving nog steeds te maken met de Corona pandemie.  
Gelukkig was het over het algemeen weer mogelijk om de vergaderingen en bijeenkomsten fysiek te 
plannen. De eerste drie maanden van het jaar stonden vanzelfsprekend in het teken van de Gemeen-
teraadsverkiezingen op 16 maart. Er is veel werk verzet door het campagneteam, de selectie- en pro-
grammacommissie, de plakgroep en bestuur/fractie. In dit jaarverslag blikken we terug op alle activi-
teiten die hebben plaatsgevonden in het jaar 2022.  
 
De gemeenteraadsverkiezingen op 16 maart 
De drukste periode voor het bestuur en de mensen daarom heen (selectie- en de campagnecommissie) is 
elke vier jaar de aanloop naar de gemeenteraadsverkiezingen. In 2022 waren de kieslijst en het programma 
al rond.  Het is gelukt om kandidaten uit verschillende dorpen, verschillende leeftijdsgroepen en met ver-
schillende achtergronden op de kieslijst te krijgen. De lijst met mogelijke kandidaten voor de kieslijst was 
lang, daarom zijn er speeddates gepland en huisbezoeken gedaan. Het resultaat van al deze inspanningen 
heeft geleid tot een mooie lijst.  
Met het verkiezingsprogramma “Samen Recht Doen” hebben we onze standpunten verwoord waarbij het 
uitgangspunt is dat we geloven dat de boodschap van de Bijbel hoop biedt voor de toekomst.  
Ondanks de grote financiële uitdagingen voor onze gemeente hebben we een programma gepresen-
teerd met plannen voor Tytsjerksteradiel die laten zien dat de ChristenUnie wil bouwen aan een sa-
menleving waarin aandacht is voor wat echt telt: Wij investeren in zorg voor elkaar, in een overheid 
die bondgenoot is van de inwoners van Tytsjerksteradiel, in een duurzame economie en in keuzes die 
goed zijn voor Gods schepping. Oftewel: Samen Recht Doen. 
Overal waren we zichtbaar met raambiljetten, spandoeken, onze CU-blauwe caravan en via sociale media. 
Daarnaast hebben we meegedaan aan een jongerendebat, waar Hiltje Bruinsma onze partij vol verve heeft 
vertegenwoordigd. Daarnaast hadden we in verschillende dorpen een actie met blauwe vergeet-me-nietjes 
die inwoners konden geven aan iemand waarvan ze vonden dat die wel een bloemetje verdiende. Via face-
book heeft elke kandidaat zichzelf voorgesteld. Al met al prachtige activiteiten die ons goed op de kaart 
hebben gezet.  
 
De opkomst bij deze verkiezingen was 59% (2018: 60,4%). Hadden we in 2018 1605 stemmen behaald, nu 
moesten we genoegen nemen met 1336 stemmen. Dit betekende dat we 8,9% van de stemmen hebben 
gehaald, hetgeen ons weer twee zetels opleverde. Op 17 maart hebben het campagneteam en het bestuur 
een evaluatiemoment gehad. Hierbij kwamen we onder andere tot de conclusie dat we in de dorpen Su-
mar, Eastermar en Hurdegaryp voornamelijk stemmen hebben verloren. Reden om de komende jaren naar 
(nieuwe) leden te zoeken die ons hier kunnen vertegenwoordigen.  
Daarnaast hebben we geconcludeerd dat we met elkaar weer heel veel werk hebben verzet en dat we onze 
twee zetels hebben mogen behouden. Een kans om met onze fractie binnen de gemeente een positieve bij-
drage te hebben aan de leefbaarheid van onze omgeving.  
Douwe Hooijenga en Mireille van der Meer  hebben de beide raadszetels ingenomen. Zij worden onder-
steund door een steunfractie.  
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Bestuur 
Bij de start van het jaar bestond het bestuur uit drie personen:  

- Ype van Kammen, voorzitter 
- Dick Jager, politiek secretaris 
- Aukje Kunnen,  secretaris en interim-penningmeester 

 
Raadsfractie,  steunfractie, wethouder en burgerlid 
De raadsfractie bestaat sinds 2018 uit twee personen: Douwe Hooijenga (fractievoorzitter) en Jantsje 
van der Veen. Door persoonlijke omstandigheden heeft Jantsje zich in 2021 tijdelijk moeten terugtrek-
ken. Edwin van Ens was bereid deze tijdelijk (tot de gemeenteraadsverkiezingen) op zich te nemen. Ed-
win heeft zich in januari in verband met persoonlijke omstandigheden afgemeld.  
Na de verkiezingen zijn Douwe en Mireille van der Meer aangesteld als gemeenteraadslid. Tijdens een 
officieel moment is in de gemeenteraad afscheid genomen van Jantsje en van Dick Jager als burgerlid. 
Douwe heeft in verband met gezondheidsredenen vanaf juli tijdelijk zijn werkzaamheden binnen de 
raad neergelegd. In de loop van kwartaal 4 is hij weer gedeeltelijk begonnen.  
De steunfractie bestond na de verkiezingen uit twee personen: Thomas de Jong en Femke Hooghiem-
stra.  Na de verkiezingen heeft Hiltje Bruinsma de taak van burgerlid op zich genomen. Helaas moest zij 
deze taak in oktober in verband met persoonlijke omstandigheden weer neerleggen.   
Andries Bouwman is het eerste half jaar nog werkzaam geweest als wethouder namens CU in het Col-
lege van Wethouders met in zijn portefeuille: Welzijn, Onderwijs, Jeugd en Jongeren, Milieu, WMO, 
Beheer  en onderhoud openbare werken. Op 11 juli is tijdens een officiële bijeenkomst afscheid van 
Andries genomen.  

 
Activiteiten door en vanuit het bestuur 
- Bezoeken landelijke en provinciale ledencongressen 

Ook in 2022 is het bestuur naar de congressen en ledenvergaderingen afgevaardigd geweest. Zo moch-
ten we ook provinciaal en landelijk onze inbreng hebben en meepraten over de toekomst van onze 
partij. 

- Ledenvergaderingen 
Op 28 januari heeft een ingelaste ledenvergadering plaatsgevonden om de afmelding van Edwin van 
Ens uit de Gemeenteraad te bespreken.  
Op 1 mei  is een algemene ledenvergadering gehouden. Tijdens deze vergadering zijn het algemeen 
jaarverslag 2021 en het financieel verslag 2021 èn de begroting 2022 goedgekeurd. Ten tijde van deze 
jaarvergadering waren de formatiebesprekingen nog in volle gang: Douwe,  de fractieleider, vertelde 
dat de inzet in de formatiebesprekingen was dat de ChristenUnie weer een plek in B&W zou krijgen.  
De formateurs hadden op dat moment als advies meegegeven een coalitie van FNP, CDA, GroenLinks 
en PvdA verder te onderzoeken.  
Op 25 oktober heeft nog een ingelaste ledenvergadering plaatsgevonden. Deze vergadering heeft on-
line plaatsgevonden en had tot doel om een nieuw lid voor het bestuur voor te stellen en te benoe-
men. De aanwezige leden hebben tijdens deze vergadering Gert Wim van der Vliet als bestuurslid be-
noemd. 

- Persoonlijke en groepsgesprekken met de fractie 
In verband met de verkiezingen zijn er in kwartaal 1 diverse vergaderingen van de fractie en het 



 
Jaarverslag ChristenUnie Tytsjerksteradiel over het jaar 2022      Pagina 3 van 3 

bestuur. Lutske van der Wal was hier eveneens bij betrokken. Doordat de fractie pas in de loop van dit 
jaar gestart is, is besloten de evaluatiegesprekken niet te plannen in 2022.  
 

Leden 
In het jaar 2022 is het ledenaantal van 83 naar 87 gestegen. 
 
Tot slot 
Tot zover de terugblik op 2022. We zijn dankbaar dat we weer een plek in de gemeenteraad hebben gekre-
gen met twee zetels. Daarnaast zijn de uitbreiding van het bestuur met de komst van Gert Wim en de te-
rugkeer van Douwe in de raad punten om dankbaar voor te zijn. We zijn ervan doordrongen dat Gods nabij-
heid en zegen onmisbaar zijn. 
 
Maart 2023 
Aukje Kunnen, secretaris   


